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BEZ KORUPCE PRO LIDI
Kateřina SkypalováRudolf Špoták

NEKRADEME – A PROTO 
MÁME NA NOVÉ VLAKY!

„Čistý štít je pro nás tou nejvyšší hodnotou,“ 
říká hejtman Plzeňského kraje Rudolf Špo-
ták, a pokračuje: „Snažíme se o prosazování 
pirátských hodnot v souladu se zájmy obyvatel 
našeho kraje, a rozhodně se nenecháme ovliv-
ňovat vazbami, které tu fungovaly v minulosti. 
V každé oblasti, kde máme své lidi, se snažíme 
o její zlepšování a řešení všech problémů, kte-
rému náš region čelí.“ 

Piráti Plzeňského kraje zaznamenali skvělý 
volební úspěch v krajských volbách 2020, ve 
kterých získali celkem 7 mandátů ve 45člen-
ném zastupitelstvu. Zásadním se pro ně stal 
začátek roku 2022, kdy po vytvoření koalice 
stanuli ve vedení kraje. Dva členové, hejt-
man Rudolf Špoták a  jeho náměstek pro 

zdravotnictví Pavel Hais, jsou zároveň i členy 
rady kraje, která má 9 lidí. Dva krajští Piráti 
vedou výbory zaměřené na transparentnost 
a digitalizaci: Jiří Pek je předsedou Výboru 
pro veřejné zakázky a Milan Chaloupka vede 
Výbor pro digitalizaci, IT a otevřený kraj. Další 
členové však spolupracují v dalších pracov-
ních skupinách a výborech – celkem 35 lidí 
tvoří pestrý a schopný tým, který se podílí na 
rozhodování o všech tématech od dopravy, 
přes školství, regionální rozvoj až po život-
ní prostředí. Protože Plzeňský kraj překročil 
hranici 600 tisíc obyvatel, budou v letošních 
krajských volbách voliči vybírat už celkem 
55 zastupitelů a rada Plzeňského kraje bude 
mít o 2 lidí více (11).   (lm)

Piráti Plzeňského kraje v čele s hejtmanem Rudolfem Špotákem vedou kraj více než úspěšně. Žádné 
pofidérní vazby, žádná podezřelá rozhodnutí, žádné kamarádšofty. Místo toho maximální transparent-
nost, pokračující digitalizace a čím dál větší otevřenost veřejnosti. Občané regionu tak mohou mít 
jistotu, že jejich peníze nekončí v rukou zájmových skupin, ale jsou efektivně vynakládány na to, co 
kraj nejvíce potřebuje – rozvoj dopravy, zdravotnictví, školství, sociální sféry nebo životního prostředí.

Kraje nebudou 
sedět v koutě
Pokud by se někdy vyhlašovala soutěž 
o nejvíc „sexy“ volby, kraje by korunku 
nevyhrály. Mají neprávem pověst jaké-
hosi nevýrazného otloukánka, druhé 
ligy. Přitom to je přesně naopak!

Právě kraje ovlivňují běžný život 
každého z nás. Zdravotnictví, dopravu, 
školy, sociální služby, pracovní příleži-
tosti, přívětivost a otevřenost úřadů. Asi 
všichni chceme, abychom měli místo tan-
kodromu opravené silnice, na dopravní 
spoje nečekali pět hodin a na zubaře pět 
let. Aby naše děti chodily do dobré školy, 
byla dobrá pracovní místa a úřady nám 
místo byrokracie usnadňovaly život.

To se ale bez kvalitních krajských 
politiků a političek prostě nestane. 
Proto přijďte 20. a 21. září 
k volbám a volte Piráty. S námi 
kraje rozhodně nebudou sedět 
v koutě! A vy budete mít vždy 
jistotu, že vám někdo takří-
kajíc kryje záda a bojuje za 
vaše zájmy. 

Za poslední roky jsme i na 
krajské úrovni dokázali, že se 
nebojíme řešit problémy lidí, ať 
už jsme se podíleli na vedení či 
jsme byli v opozici. Naši 
pirátští zastupitelé 

napříč celou republikou dodávají každý 
den hmatatelná zlepšení, aby se lidem 
žilo co nejlépe. 

Naše silné stránky jsou nejen v oblasti 
vzdělávání a školství, ale třeba i investic 
do výstavby nebo modernizace běžných 
služeb, které lidé využívají. To vše děláme 
už s 15 let čistým štítem, kdy za námi 
nejsou žádní kmotři, oligarchové či 
skandály. Jen výsledky práce. 

Zároveň víme, že kraje nejsou žádný 
izolovaný ostrov, na zvýšení kvality 
života s nimi tak úzce spolupracujeme 
i z vládní úrovně. Připravili jsme za 

Piráty mimo jiné největší 
zlepšení dostupnosti byd-

lení za posledních 35 let 
včetně vyjednání mili-
ard korun na výstav-
bu. Stejně tak šlapeme 

do digitalizace nejvíc 
v historii, abychom 
lidem šetřili čas, 
peníze i nervy. A to 

prostě chceš! 
Ivan Bartoš

předseda Pirátů
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Jaká je naše vize pro Plzeňský kraj?

Zavedeme granty pro umělecké projekty a vytvoříme 
kulturní inkubátory pro rozvoj umělců. Podpoříme 
vytváření digitálního archivu kulturního dědictví, virtu-
ální prohlídky a digitální expozice, aby byla naše kultura 
přístupná všem bez ohledu na místo a čas. Podpoříme 
vznik komunitních center v menších obcích a městech, 
která budou sloužit jako centra kulturního života. Po-
sílíme spolupráci s ostatními regiony a zahraničními 
partnery v oblasti kultury. 

KULTURA, PAMÁTKOVÁ  
PÉČE A CESTOVNÍ RUCH

Podpoříme energetické úspory a obnovitelné zdroje 
energie, jako jsou solární panely a větrné elektrárny. 
Podpoříme bezobalové obchody. Budeme podporo-
vat výstavbu městských parků a komunitních zahrad. 
Podpoříme ekologické zemědělství. Revitalizujeme 
vodní toky a budeme podporovat využívání dešťové 
vody. Podpoříme místní projekty na ochranu životní-
ho prostředí a inovace v ekologických technologiích.

PÉČE O ŽIVOTNÍ  
PROSTŘEDÍ 

Zajistíme spravedlivý rozvoj měst i obcí napříč regi-
onem a zlepšení dostupnosti bydlení. Postavíme se 
proti rozšiřování průmyslových hal na nevhodných 
lokalitách hyzdících krajinu. Zabráníme mizení ob-
chodů v menších obcích. Podpoříme lokální řemesla 
a jejich výrobu i inovativní řešení na venkově. Zlep-
šením životních podmínek, vzhledu obcí a tvorbou 
pracovních příležitostí zvrátíme odliv mladých lidí 
z venkova. Podpoříme podnikání a talenty, kteří chtějí 
rozjet vlastní startup, a přitáhneme silné investory ve 
spolupráci s městem Plzeň.

REGIONÁLNÍ ROZVOJ  
A PODPORA PODNIKÁNÍ 

Naše hlavní téma je dostupnost kvalitní zdravotní péče. 
Odmítáme klientelistické chování a vyvádění péče ze 
zdravotnického systému, do kterého přispívá každý 
pojištěnec. V našich nemocnicích budeme rozvíjet 
zdravotní péči a investovat finance do rekonstrukce 
i nové výstavby. Zajistíme programy, které pomohou se-
hnat zdravotnický personál. Chceme zkvalitnit zázemí 
Zdravotnické záchranné služby, v podobě technického 
i přístrojového vybavení. Našim cílem je zachovat i po 
roce 2028 spolupráci s Armádou ČR, aby mohla být 
v kraji zajištěna Letecká záchranná služba v režimu 
24/7. Budeme i nadále podporovat vodní záchrannou 
službu. Digitalizace ve zdravotnictví, robotické nástroje 
i rozvoj virtuální reality je naší prioritou. Vytvoříme 
preventivní programy pro děti i dospělé, zaměřené na 
pohybovou aktivitu a zdravý životní styl, aby každý 
věděl, jak pečovat o své zdraví. Máme úctu k životu i ke 
stáří a podpoříme organizace, které se věnují důstoj-
nému odcházení a celkovému rozvoji hospicové péče.

KVALITNÍ A DOSTUPNÉ  
ZDRAVOTNÍ SLUŽBY

S krajskými penězi zacházíme hospodárně, a úřad má 
díky tomu skvělou finanční kondici. Držíme přebytkový 
rozpočet a otevřeli jsme jej veřejnosti. Rozklikávací 
rozpočet ještě obohatíme o nové funkce pro přímou 
občanskou interakci a zobrazení jednotlivých faktur. 
Každý může mít hned jasno, za co se kolik utrácí peněz. 
U krajských zakázek jsme zavedli dynamický nákup-
ní systém a platformu „Meet the Buyer”, díky čemuž 
jsme z veřejných zakázek udělali čistou hru. Chceme 
investovat do krajského majetku, jako jsou silnice, školy 
a nemocnice a také do projektu městských lázní (více 
viz str. 5). V nejvyšší možné míře čerpáme evropské 
a státní fondy, především ve zdravotnictví, kdy příjem 
z dotací za poslední období činil 1,2 miliardy. Pro plá-
nované investice chceme zavést databanku investičních 
akcí, kde jsou efektivní a účelné záměry podložené 
finanční návratností a společenským přínosem. 

KRAJ JAKO ŘÁDNÝ  
HOSPODÁŘ 

Pro motoristy jsme úspěšně jsme otevřeli Západní 
okruh v Plzni. Teď je na řadě sedmikilometrový Vý-
chodní okruh, který propojí Severní předměstí Plzně 
s částí Doubravka a zklidní Karlovarskou ulici. Na trase 
Plzeň-Sušice bychom rádi vybudovali rychlostní silnici. 
Na kolejích už nechceme žádné retro! Na regionálních 
tratích budou jezdit pouze nové (či repasované) vlaky 
s klimatizací a wi-fi. A protože jako Piráti fandíme 
cyklodopravě, chceme pokračovat i v úspěšném bu-
dování dalších desítek kilometrů tras, které přispívají 
k propojení kraje s ostatními regiony i celou Evropou. 

RYCHLÁ A POHODLNÁ  
DOPRAVA

Pro rodiny zajistíme větší dostupnost dětských skupin 
a podpoříme nabídku flexibilních pracovních úvazků. 
Podpoříme obce a města, která chtějí řešit problémy 
s bydlením. Chceme zdravou sociální společnost, roz-
voj pečovatelských i preventivních sociálních služeb, 
zejména v terénu a ambulantní formě. Posílíme nízko-
prahové a preventivní programy a pomůžeme lidem, 
kteří se snaží postavit zpátky na nohy, aby se dokázali 
znovu začlenit do společnosti. Rozšíříme rekvalifikace 
v oblasti sociálních služeb i další vzdělávání stávajících 
pracovníků. 

RODINNÁ A SOCIÁLNÍ  
POLITIKA

Základem zajištění našeho bezpečí je podpora složek 
Integrovaného záchranného systému. Striktně odmítá-
me zavádění a používání technologií, které nadměrně 
zasahují lidem do soukromí – např. automatické roz-
poznávání obličejů. Rozšíříme nabídku vzdělávacích 
programů zaměřených na bezpečí na internetu i so-
ciálních sítích.

OCHRANA BEZPEČÍ  
A SOUKROMÍ OBČANŮ

Navýšíme kapacity oborů středních škol tak, aby ma-
ximálně odpovídaly poptávce uchazečů o studium. Se 
zástupci zaměstnavatelů v regionu zatraktivníme obory 
důležité pro zaměstnavatele. Podpoříme projekty spo-
lečného vzdělávání a dostupnost speciálního vzdělávání 
i odlehlých lokalitách. Podpoříme školy v pořízení 
nových technologií a v zavádění nových trendů a fo-
rem výuky tak, aby plnohodnotně připravovaly žáky 
na profese a život v 21. století. Budeme maximálně 
využívat možnosti vypisování veřejných konkurzů na 
ředitele škol s cílem získat ty nejlepší a usnadníme jim 
administrativu. Zajistíme, aby i nadále byla doprava za 
vzděláním nejlevnější ze všech krajů v ČR a zaměříme 
se i na dostupnost studentského ubytování. Podpoříme 
sportování v kraji zdvojnásobením financí do programu 
na obnovu sportovišť pro veřejnost. Více se zaměříme 
na možnosti společného trávení volného času dětí 
a rodičů aktivním pohybem.

KVALITNÍ VZDĚLÁVÁNÍ  
A PODPORA SPORTU

Spustili jsme platební portál, který šetří občanům čas 
a nervy při platbách správních poplatků – třeba za 
školku, obědy nebo kroužky. Vše na pár kliků online! 
Dále zavedeme E-úředníka, digitálního pomocníka 
s umělou inteligencí, který vám rovněž ušetří cestu 
na úřad. Poradenství, žádosti, potvrzení, platby a vi-
deohovory s úřady – vše z pohodlí domova, on-line 
nebo z mašinky podobné bankomatu. Nebojíme se 
ani virtuální reality, která v současnosti pomáhá při 
pooperační péči v krajských nemocnicích. Naším cílem 
je rozšířit tuto technologii i do všech sociálních a pečo-
vatelských domů. Moderní výukové metody s využitím 
virtuální reality a umělé inteligence implementujeme 
i do krajských škol. Naše děti budou připraveny na 
technologickou budoucnost lépe než kdykoli předtím. 
Digitalizace je prostě skvělá, ale víme, že i tradice mají 
své místo. Proto všechny naše služby zůstanou dostupné 
také v tradiční formě. A naše webové stránky upravíme 
tak, aby na nich bez problémů surfovali i senioři a našli 
vše, co potřebují. Nejlíp digitalizovat umějí Piráti!

DIGITALIZACE: PŘÍVĚTIVÉ  
A TRANSPARENTNÍ ÚŘADY 

plzensky.pirati.cz

RUDOLF ŠPOTÁK: 
NÁŠ HEJTMAN

Rudo, jak by ses předsta-
vil?
Řekl bych, že jsem především 
hrdý a milující otec dvou šikov-
ných kluků. Pak také nadšený 
sportovec se smyslem pro fair 
play, což je princip, který razím 
i v politice. Jsem hejtman, který má 
hodně blízko k lidem a naslouchá jim. 
Každý u mě má a vždycky bude mít dveře ote-
vřené. Velmi inspirativní jsou pro mne třeba 
rozhovory s mladými lidmi, kteří hýří energií, 
nápady a často také pevným odhodláním. 

Kolik hodin denně hejtman pracuje?
Vstávám obvykle po šesté hodině a domů 
jezdím pozdě večer. Vedle standardní práce 
jsou mým denním chlebem jednání, schůzky, 
o víkendu pak třeba regionální akce. Občas 
také jezdím na konference či jednání napříč 
Českem, někdy i do Bruselu, takže doma 
bohužel moc času netrávím.

A jak obvykle vypadá tvůj den,  
když máš volno?
Když už se konečně objeví den, kdy mám v diáři 
volno, snažím se v první řadě dohnat spánkový 
deficit. Také se domlouvám se syny, co by si přáli 
podniknout. Nejraději společně vyrážíme do 
přírody a pokaždé mě to ohromně dobije. 

Máš nějaký životní vzor, se kterým sympa-
tizuješ a proč?
Jednoznačně Jára Cimrman, protože snad nee-
xistuje situace, se kterou by si neuměl poradit, 
a navíc dokázal obsáhnout všechna spektra lid-
ského vědění a poznání. 

Co pro tebe byla 
největší výzva 
v nové roli na 
kraji? 
Jen pár týdnů po 
mém nástu-
pu do funkce 
hejtmana vy-
pukla válka 
na Ukrajině. 
Začala bezpre-
cedentní situace, 
na kterou člověka 
nikdo nepřipraví, 

ale obstáli jsme dobře. Denně přicházelo až 800 
uprchlíků, z nichž mnozí byli na pokraji sil, bez 
peněz i kontaktů na někoho v našem kraji. Nám 
se podařilo otevřít Krajské asistenční centrum 
pomoci Ukrajině v Plzni a připravit v rekordním 
čase několika dnů zázemí pro složky integrova-
ného záchranného systému, pro lidi z odboru 
azylové politiky, zdravotní pojišťovny a neziskové 
organizace.

Co považuješ za největší úspěch Pirátů na 
kraji?
Určitě fakt, že se nám daří digitalizovat krajský 
úřad tak, aby bylo pro lidi vše transparentnější 
a jednodušší – ať už formou rozklikávacího roz-
počtu nebo spuštění platebního portálu. Nemalý 
úspěch představuje i pokračování v transformaci 

krajských nemocnic a intenzivní péče o ně 
v podobě nemalých investic. A taky fakt, že 
se nám podařilo modernizovat vozový park 
na tratích – a zároveň udržet jedny z nejlev-
nějších cen regionální dopravy ve srovnání 
napříč Českem. 

Jaká témata jsou pro tebe nejdůležitěj-
ší, pokud budeš znovu zvolen hejtma-

nem?
Rozhodně již zmíněné zdravotnictví, které je 

během na dlouhou trať. Velké plány máme s Kla-
tovskou nemocnicí, rádi bychom odstartovali 

projekt nové budovy nemocnice 
v Plané u Mariánských 

Lázní. Budeme mo-
dernizovat městské 
lázně a stavět novou 
galerii a  chceme 
dokončit moder-
nizaci sociálních 
zařízení v  kraji. 
Stěžejní je pro nás 
i  zachování ci-
vilního provozu 

letiště v Líních. 

Jaké máš 
životní motto?
„Když nemůžeš, 
zaber.“ A  pak 

také heslo našeho 
prvního preziden-
ta Tomáše Garrigue 

Masaryka: „Nebát se 
a nekrást.“ 

A poslední otázka – proč 
zrovna Piráti?
Protože tato filosofie, prin-
cipy i zásady odrážejí i můj 
postoj ke světu. Jsou mi od 
začátku blízcí. A hlavně se 
jen tak z něčeho nepo**ou. 
Mám to stejně. 

Historicky první pirátský hejtman vede Plzeňský kraj od roku 2022. Do 
politiky vstoupil před šesti lety, když kandidoval v komunálních volbách. 
Jeho vzorem je Jára Cimrman. „Neexistuje situace, se kterou by si neu-
měl poradit,” říká o českém géniovi Rudolf Špoták, usměvavý sympaťák 
z Domažlic.

Rudolf Špoták absolvoval 
domažlické Gymnázium J. Š. 
Baara. Jeho profesní působení 
se následně ubíralo směrem 
k lidským zdrojům, kterým se 
v průběhu let věnoval v něko-
lika organizacích v regionu na 
různých pozicích. 
V roce 2018 vstoupil do politiky 
a od roku 2019 je zastupitelem 
města Domažlice a členem 
finančního výboru. Zásadní 
změnu přinesly krajské volby 
2020, po kterých nastoupil na 
Krajský úřad Plzeňského kraje 
jako náměstek hejtmanky pro 
oblast sociálních věcí. V roce 
2022 se po rozpadu koalice stal 
hejtmanem Plzeňského kraje 
a zároveň prvním pirátským 
hejtmanem v rámci celého Čes-
ka. Do jeho gesce spadá oblast 
krizového řízení, bezpečnost 
a Centrální nákup. V Bruselu 
působí ve Výboru regionů EU 
a v komisích SEDEC a NAT.
Jeho velkou láskou je fotbal 
a sport obecně, kterému se 
věnuje i ve volném čase. Také 
rád navštěvuje kulturní či 
společenské akce a aktivně 
se podílí na komunitním 
životě.

co je u nás 
nového?
01

03

02

04

Pokročili jsme 
v digitalizaci 
kraje, odstartovali 
rozklikávací 
rozpočet i platební 
portál.

Zřídili jsme přírodní 
rezervaci Janovský 
mokřad, který se 
snaží o zachování 
přirozeného 
ekosystému.

V krajských 
institucích 
monitorujeme 
spotřebu energií 
a postupně 
přecházíme 
k úsporným 
řešením.

Na kraji jsme 
rozjeli školení 
zaměstnanců 
prostřednictvím 
virtuální reality.

RUDOLF ŠPOTÁK 
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TERMÍN VOLEB:
20. A 21. 9. 2024

kandidáti plzeňského kraje

  11. 
Bc. Martin Holzman
25 let, radní městského  
obvodu Plzeň 1, student

  12. 
Tomáš Zalabák
24 let, student politologie na ZČU

  13. 
Mgr. Jana Tomšíková
55 let, učitelka, redaktorka učebnic

  14. 
Ing. Michal Ertl
60 let, středoškolský učitel,  
podnikatel v IT

  15. 
Ing. Radek Proch
35 let, Business Development Manager

  16. 
Ing. Martin Ptáček
38 let, IT specialista

  17. 
Miroslav Vaňáček
38 let, konstruktér

  18. 
Petr Planeta
48 let, autoelektrikář

  19. 
Vladimír Vápeník
63 let, obchodní manažer

  20. 
Bc. Petr Jakubíček
45 let, provozovatel základní školy  
a pivovaru ve Chříči

  1. 
Rudolf Špoták
xx let, hejtman Plzeňského kraje,z astupitel města Domažlice
Rudolf původně profesně působil v oblasti lidských zdrojů. V roce 
2018 vstoupil do politiky a po krajských volbách v roce 2020 na-
stoupil na Krajský úřad Plzeňského kraje jako náměstek hejtman-
ky pro oblast sociálních věcí. V roce 2022 se po rozpadu koalice 
stal prvním pirátským hejtmanem. Do jeho gesce spadá oblast 
krizového řízení, bezpečnost a Centrální nákup. Jeho velkou lás-
kou je fotbal a sport obecně, kterému se věnuje i ve volném čase. 
Také rád navštěvuje kulturní či společenské akce a aktivně se 
podílí na komunitním životě.

  2. 
Pavel Šrámek
33 let, 1. místostarosta městského obvodu Plzeň 3, produktový 
manager v IT, právník, kryptoměnový nadšenec
„Pokud se ti nelíbí svět kolem tebe, zvedni se a změň ho.“  Pavel 
se tímto heslem řídí celý život. Je mu 33 let, má dva syny a se svou 
ženou jsou spolu už krásných 11 let. Pracuje jako produktový ma-
nažer v IT, je právník, bývalý voják, sběratel her, aktivní uživatel 
nejrůznějších kryptoměn a hlavně Pirát. Kdekoliv je, tam usiluje 
o lepší život pro mladé lidi a rodiny.

  3. 
Mgr. Daniel Kůs
49 let, radní Plzně pro oblast smart, právník, zakladatel 
Srovnejto.cz
Dan vystudoval práva a založil úspěšný startup Srovnejto.cz. Šest 
let působí v roli zastupitele Plzně, odkud také pochází. Prosazuje 
proměnu Plzeňského kraje z montovny na mozkovnu. Chce, aby 
v regionu přibyly další možnosti trávení volného času a aby se ne-
zapomínalo na mladé. Vedle zájmu o politiku rád trekuje a rybaří. 
Má rád psy, přírodu a seriály.

  4. 
Kateřina Skýpalová
28 let, Digital Marketing Specialist
Kateřina pochází z Plzně-sever. Působí v digitálním marketingu, 
založila e-shop a nyní pracuje jako Digital Performance Specialist. 
Studuje marketing a  brand management na NEWTON University 
v  Praze. Aktivně pomáhá Pirátům v  obci Vejprnice s  kontrolou 
a zlepšováním obecních procesů. Zakládá si na transparentnosti 
a férovosti.

  5. 
Mgr. Olga Sejrková
43 let, sales coordinator, radní a předsedkyně komise životního 
prostředí v Plzni 2
Olga vystudovala pedagogickou fakultu na Západočeské univerzi-
tě v Plzni. Dlouhodobě se zajímá o drogovou a sociální problemati-
ku, působila jako speciální pedagog i lektorka primární prevence. 
Pro kraj chce lépe financované sociální a  nízkoprahové služby, 
kvalitní a koncepční primární prevenci a posílení denních staci-
onářů pro široké spektrum klientů.

  6. 
Pavel Hais
41 let, náměstek hejtmana Plzeňského kraje pro oblast 
zdravotnictví, ředitel evropské telekomunikační společnosti
Pavel by rád i  nadále zlepšoval kvalitu a  dostupnost zdravotní 
péče v Plzeňském kraji. Jednou z  jeho priorit je zachovat v kraji 
Leteckou záchrannou službu ve spolupráci s Armádou České re-
publiky. Úcta a vzájemná úcta jsou pro něj klíčové. Baví ho práce 
s lidmi a rád cestuje.

  7. 
Mgr. Jiří Pek
37 let, zastupitel Plzeňského kraje, předseda Výboru pro 
veřejné zakázky, původní zaměstnání v oblasti efektivity výroby
Jako předseda Výboru pro veřejné zakázky chce Jirka nadále ote-
vírat výběrová řízení více dodavatelům, jako v případě městských 
lázní v Plzni. Na kraji se v současnosti soutěží za zhruba za polo-
viční ceny než dříve. Chce nalít maximum peněz do investic typu 
školy, silnice nebo nemocnice. Bude také dále pokračovat v boji 
za spravedlivou cenu vody na severním Plzeňsku.

  8. 
JUDr. Milan Chaloupka, MBA, LL.M.
41 let, právník, zastupitel Plzeňského kraje, předseda Výboru 
pro IT, digitalizaci a otevřený kraj
Milan přináší svěží vítr do veřejné správy. Zavedl rozklikávací 
rozpočet, virtuální realitu v nemocnicích a platební portál. Usiluje 
o modernizaci veřejných zakázek, digitalizaci školství a zlepšení 
zdravotní osvěty pomocí AI. Zjednodušuje občanům život zpří-
stupněním veřejných služeb online. Chce, aby lidé měli více času 
na to, co je baví a naplňuje radostí.

  9. 
Ing. Marek Habruň
 35 let, stavební projektant a zastupitel v Plzni 3
Marek se zaměřuje na výstavbu, územní plánování a rozvoj v Plzni 
3. Na kraji se chce věnovat regionálnímu rozvoji, veřejným zakáz-
kám a ochraně životního prostředí. Jeho cílem je zajistit spraved-
livý rozvoj napříč regionem a zlepšení dostupnosti bydlení. Staví 
se proti korupci a zneužívání veřejných zakázek. Řídí se mottem: 
„Má-li nějaká práce smysl, má smysl udělat ji dobře.“

  10. 
Ing. Lukáš Bartoň, Ph.D.
43 let, učitel
Lukáš je z Mirošova a v současné době učí na střední škole v Ro-
kycanech. Dvanáct let byl vědcem na univerzitě a  čtyři roky 
poslancem. V  krajském zastupitelstvu by se rád zabýval sítí 
středních škol, které kraj zřizuje. Rád by prosadil takovou nabíd-
ku středoškolských oborů, která by odpovídala poptávce žáků 
a rodičů tak, aby se každý dostal na školu, kterou chce studovat.

Dostupnost kvalitní zdravotní péče je pro Piráty prioritou. Klíčové je téma budoucího 
zajištění Letecké záchranné služby v Plzeňském kraji, která je v našem kraji k dispo-
zici 24 hodin denně, 7 dní v týdnu na základě dohody uzavřené mezi Ministerstvem 
zdravotnictví a Ministerstvem obrany. Zdravotnická záchranná služba Plzeňského 
kraje ve spolupráci s Armádou České republiky zajišťují tuto službu z letiště v Líních. 
Nedávno vyšlo najevo, že dohoda o spolupráci platí jen do roku 2028.

Historická budova městských lázní v Plzni s historií sahající až do 30. let 
minulého století vyvolává vlnu silných emocí. Mnozí se tady učili plavat nebo 
znají lázně z vyprávění rodičů a prarodičů o tom, jak lázně vzkvétaly, po 
vybombardování vstaly jak Fénix z popela, a znovu nabídly život Plzeňanům.

MĚSTSKÉ LÁZNĚ: 
SKVĚLÉ PLÁNY

LETECKOU ZÁCHRANKU 
NEDÁME!

„Chceme, aby letecká záchranka byla na Plzeňsku i na-
dále zajišťována ve spolupráci s armádou, a mohla 
tak být zachována včasná dostupnost přednemocniční 
neodkladné péče pro všechny obyvatele i návštěvníky 
kraje, kteří mohou rychlý zásah potřebovat,“ vyjadřuje 
své stanovisko náměstek hejtmana pro oblast zdravot-
nictví Pirát Pavel Hais a pokračuje: „Nevidíme jediný 
rozumný důvod, aby se po roce 2028 něco měnilo. 
Pokud by začala leteckou záchranku zajišťovat místo 
armády soukromá společnost, je téměř jisté, že by dřív 
nebo později došlo k omezení non-stop provozu, ať už 
z personálních, technických nebo finančních důvodů, 
jako to známe z jiných krajů.“

Armádní piloti v současnosti zajišťují nepřetržitou 
službu a navíc potřebují získávat pravidelnou praxi 
a dostatečný počet hodin v letovém provozu. „Není 
přece možné, abychom se na věc dívali jen pohledem 
šetření peněz, kdy jedno ministerstvo ušetří a druhé 

utratí více,“ apeluje náměstek. „Je potřeba tyto služby 
řešit systémově a komplexně,“ dodává. Plzeňský kraj 
pod vedením pirátského hejtmana Rudolfa Špotáka 
podniká všechny možné kroky, aby leteckou záchran-
ku pod armádní hlavičkou zachoval. „Chceme v tomto 
úsilí i nadále pokračovat,“ vyjadřuje se hejtman. „Tato 
služba je naplňována v úzké spolupráci s jednotkami 
Zdravotnické záchranné služby, která ke své činnosti 
využívá pozemní, letecké a vodní výjezdové skupiny, 
a tento celek považujeme za kritickou infrastrukturu 
státu.“ 

„Přesně tak, vyvádět tyto služby do soukromého 
sektoru by mohlo ohrozit nejen kvalitu poskytované 
zdravotní péče, ale hlavně její časovou dostupnost,“ 
upozorňuje Pavel Hais: „Plzeňský kraj je velmi roz-
sáhlý a o záchraně lidského života mohou rozhodovat 
vteřiny. Proto je pro nás zajištění letecké záchranky ve 
spolupráci s armádou tak důležité,“ dodává.   (hh)

Plně fungovaly až do roku 1994, kdy byly uzavřeny 
a od té doby budova, která je kulturní památkou, 
pouze chátrala. Prodej vedením města soukro-
mému vlastníkovi lázním vůbec nepomohl, a tak 
pokračovala cesta k jejich totální degradaci. Na-
štěstí v roce 2022 Plzeňský kraj, v jehož čele stojí 
pirátský hejtman Rudolf Špoták, chátrající lázně 
odkoupil, a připravil jim zcela novou budoucnost. 
První bourací práce začaly v lednu letošního roku. 
„Plánujeme rozsáhlou rekonstrukci, která navrátí 
lázním jejich původní architektonickou nádheru 
a zároveň je vybaví moderními prostory pro kul-
turní a společenské aktivity,” popisuje plány Rudolf 
Špoták, a pokračuje: „Budoucí využití zahrnuje 
umístění sbírek Západočeské galerie, vybudování 
chybějícího multifunkčního sálu a vytvoření zázemí 
pro některé krajské organizace.“ Nové prostory tak 

nabídnou zázemí například Středisku volného času 
Radovánek, své místo tu najde Západočeská galerie 
pro své expozice a sbírky, a moderní propojení 
otevřených prostor zároveň umožní konání řady 
společenských událostí. „Věřím, že tato transformace 
nám všem přinese nový impuls, a lázně se stanou 
místem setkávání, inspirace a relaxace,” usmívá se 
hejtman. „Těšíme se, že zde budeme moci pořádat vý-
stavy, koncerty, workshopy a další akce, které obohatí 
životy nás všech. Naším cílem je vytvořit prostor, kde 
se budou moci setkávat lidé všech věkových kategorií, 
sdílet své zájmy a čerpat nové zážitky. Chci poděkovat 
všem, kteří se na tomto projektu podíleli a podporu-
jí jej. Společně můžeme vytvořit místo, které bude 
chloubou Plzeňského kraje a kde se budeme všichni 
cítit jako doma,“ dodává Rudolf Špoták..   (em)

Digitalizace Plzeňského kraje jede na plný plyn pod taktovkou Výboru pro digitali-
zaci, IT a otevřený kraj s Pirátem Milanem Chaloupkou v čele. Během jeho čtyřleté 
práce se podařilo spustit několik zásadních novinek: rozklikávací rozpočet, 
virtuální realita a platební portál.

DIGITALIZACE V KRAJI JEDE DÍKY PIRÁTŮM NA PLNÉ OBRÁTKY

Rozklikávací rozpočet umožňuje občanům kdykoli 
a odkudkoli nahlédnout do hospodaření kraje. Apli-
kace přehledně ukazuje příjmy, výdaje a financování, 
porovnává aktuální stav rozpočtu se schváleným, 
sleduje skutečné čerpání a plnění rozpočtu v reálném 
čase a nabízí meziroční srovnání. 

Virtuální realita se prosadila v krajských zdra-
votnických zařízeních a pacientům přináší revolu-
ci. Při rehabilitacích zlepšuje koordinaci pohybů 
a stimuluje fyzickou aktivitu. Virtuální realita našla 
své místo v nemocnicích, domovech pro seniory 

i pečovatelských domech, kde se stává neocenitelným 
pomocníkem. 

Platební portál přináší další revoluci. Občané 
mohou online platit poplatky za popelnice, domácí 
mazlíčky, sportovní kroužky a všechny možné další 
poplatky. Žádné fronty na úřadě, žádné papírování. 
Stačí si vybrat službu, vložit do košíku a zaplatit.

Digitalizace Plzeňského kraje drtí staré zvyky a při-
náší lidem revoluční změny. Život je jednodušší, úřady 
jsou přístupnější a budoucnost je tady a teď.   (mch)

https://platby.plzensky-kraj.cz
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PIRÁT JAN JANDA, KANDIDÁT NA SENÁTORA ZA 
OBVOD Č. 11: VĚTŠÍ KUS KOLÁČE PRO DOMAŽLICKO!

FOTOREPORTÁŽ: S PIRÁTY SE BAVÍŠ!

Kdo z nás by nevěděl, co je tady potřeba? Pojďme naše hlasy spojit, dělat méně chyb, a cíleně trvat na 
projektech, které náš region udělají atraktivním i pro ty, co už odešli do Prahy nebo Evropy. Kořeny máme 
všichni stejné a víme, kde je náš domov.
Jmenuji se Jan Janda, jsem městským zastupitelem 
v Sušici od posledních komunálních voleb. Než jsem 
se jím stal, byl jsem zmocněncem pro Referendum 
o sušické nemocnici, viz média. Chci plnit práci 
senátora tak, jak byla původně zamýšlena a spojit 
náš region v silný hlas, který se domůže faktických 
výsledků v rozvoji Domažlicka, Klatovska a Sušic-
ka. Pokud preferujete spíše heslovitost, mohu Vám 
nabídnout systematický rozvoj, komunikaci na ose 

obec – kraj – Ministerstvo pro místní rozvoj (MMR), 
místně a časově dostupnou zdravotní péči. Jistě, já 
sám to nezvládnu, ale budu odhodlaně pomocníkem 
i nápovědou všem prvkům na zmíněné ose, které 
o to projeví zájem. Ta očekávaná práce přímo na 
půdě senátu souzní s cílí a také s výsledky našich 
úřadujících senátorů, tam není o čem. Redefinice 
znásilnění a domácího násilí, manželství pro všech-
ny, péče o krajinu, úloha v zákonodárném procesu 

jsou pro mne rovněž samozřejmostí. Výzvy, před 
nimiž stojí náš region, jsou komplexní a vyžadují 
sjednocený přístup. Jako zastupitel jsem se setkal 
s mnoha občany, kteří vyjadřují touhu po změně, po 
lepší infrastruktuře, vzdělání a přístupu ke zdravotní 
péči. Můj program je na těchto potřebách vystavěn. 
Rozvoj našeho domova je pro mě prioritou a odráží 
naše společné hodnoty a cíle.  (hh)

V Křižíkových sadech v centru Plzně se konala pirát-
ská akce, na kterou za Piráty Plzeňského kraje dorazili 
kolegové z celé republiky. Atrakce pro děti i dospělé, 
fotbálek nebo spousta pirátského merche přiláka-
ly řadu návštěvníků. Pozornosti se těšilo o růžové 

pirátské elektroauto Pinkára. Počasí vyšlo na jedničku!
Součástí programu byla i tradiční procházka po ná-
městí spojená se zastávkou u andělíčka pro štěstí, 
který plní přání. Co si asi Ivan přál?...

Kolemjdoucí se zastavovali a využili jedinečné pří-
ležitosti zeptat se na vše, co je zajímá, ministra pro 
místní rozvoj Ivana Bartoše a nebo kandidátů do 
Evropského parlamentu Markéty Gregorové, Zuzky 
Klusové, Mikuláše Peksy a dalších Pirátek a Pirátů 

Plzeňského kraje včetně hejtmana Rudolfa Špotáka 
nebo 1. náměstka primátora Plzně Pavla Bosáka.

A samozřejmě došlo také na ochutnávku vyhláše-
ného plzeňského piva. Zuzka Klusová na něj přijela až 
z Karviné! Ivan komentuje slovy: „Raději knihu!“ 
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